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Úvodník 
Milí čtěnáři, spoluobčané a přátelé Bojanova. To tedy byl skok z léta do podzimu! Při oslavách městyse, za
kterými se ohlédneme v tomto vydání, jsme přemýšleli, kolik je ještě třeba stanů pro blahodárný stín, a o týden
později jsem doma topil a byl rád, že bydlím na kopci. Povodně, které postihly část našeho státu, jsou velkou
tragédií, ale také možností projevit soucit a přiložit ruku k dílu a pomoci. Za organizaci humanitární sbírky patří
dík MS ČČK Bojanov. Na definitivní tečku Bojanovského muzicírování se podíváme až v listopadovém vydání.
Říjen se ponese v duchu klidnějším, alespoň co se týče kultury. O posvícenské neděli v Horním Bezděkově,
tedy 13. října, si budeme přát hezké počasí, konec konců v ten den probíhá také Velká pardubická
steeplechase. Ale nebojte, tu stihnete sledovat po koláčích a kávě pod lipami. A po napětí koňských dostihů se
na vás těšíme v tělocvičně ZŠ na divadelním představení Víkend. I poslední říjnový víkend bude pro některé
náročný. V sobotu farní podzimní pouť, v neděli košt ve sklípku a v pondělí se sejdeme u Pomníku republiky,
abychom si připomněli výročí vzniku samostatného Československa. Těším se na setkání s vámi! Josef
Honzíček

Informac e z úřadu městyse
Oznámení pro občany. Od 14. října do 24. října bude úřad městyse uzavřen z důvodu čerpání dovolené. Služby
Czechpointu v této době zařídíte na poště v Seči nebo na jiných obecních úřadech. Děkujeme za pochopení.
Radka Jirásková a Milada Tuzová

V první polovině října bude přistaven velkoobjemový kontejner na papír v Kovářově, v druhé polovině měsíce     
v Hrbokově.

V září byla provedena výměna oken v rodinném domě v lihovaru v Petrkově, dále probíhají práce na novém
vodovodním přivaděči v Bojanově.

V září byl nově instalován opravený křížek u lípy v blízkosti MŠ Bojanov.

Zastupitelstvo na svém veřejném zasedání 25. září 2024
schválilo rozpočtové opatření č. 6/2024 do 100 000 Kč v pravomoci starosty,
schválilo rozpočtové opatření č. 7/2024. Rozpočet byl  v příjmech povýšen

      o 1.647.000 Kč, jedná se především o přesuny mezi vlastními účty a vyšší 
      příjmy z daní. Ve výdajích byl povýšen o 2.823.063 Kč, zde se jedná
      o investice do lesního hospodářství, převody mezi vlastními účty a navýšení 
      položky pro kulturu.

schválilo Obecně závaznou vyhlášku Městyse Bojanov o stanovení koeficientu pro výpočet daně       
z nemovitých věcí. Dochází k navýšení koeficientu pro rekreačí objekty na  hodnotu 2.
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schválilo dohodu o vytvoření společného školského obvodu spádové ZŠ a MŠ s obcí Vápenný Podol od
školního roku 2025/2026,
schválilo přijetí příspěvku 10.000 Kč na dopravu dětí do ZŠ a MŠ od obce Libkov,
schválilo poskytnutí materiální pomoci obci Brantice, okr. Bruntál, v celkové výši 27.625,57 Kč.

Městys Bojanov nabízí stolní kalendáře na rok 2025 za cenu 150 Kč a nástěnný kalendář na rok 2025 za cenu
150 Kč. Autorem fotek v tomto kalendáři je pan Jaroslav Kroutil z Bojanova, kterému děkujeme za jejich
poskytnutí.

Poděkování
Starosta městyse Milan Michálek děkuje předsedovi kulturní komise a členkám kulturní a sociální komise za
organizaci oslav 695. výročí první písemní zmínky o Bojanově.

Rád bych na tomto místě upřímně poděkoval všem, kteří se podíleli na organizaci a průběhu oslav městyse.
Na prvním místě děkuji zastupitelům v čele se starostou Milanem Michálkem, dále členkám kulturní a sociální
komise v čele s Ivetou Peškovou, členům SDH Bojanov v čele s Josefem Mrtkou, kuchařkám Ivě Zelené a Ladě
Donátové, technickým zaměstnancům městyse, členům FC Bojanov za přípravu fotbalového hřiště, firmě
Technolen Bojanov v čele s ředitelem Ing. Kozlem za možnost odběru elektrické energie, Milanu Peškovi  a
Jaroslavu Fajmonovi za pomoc při přípravě elektrických rozvodů, okolním obcím a městům za zapůjčení
mobiliáře a firmě Servises U4, s.r.o. za zapůjčení stanů. Dále děkuji všem dalším, kteří se podíleli na
bezproblémové přípravě, průběhu a úklidu po oslavách. Pokud jsem v rámci přípravy a průběhu někomu ublížil
slovem či skutkem, omlouvám se a děkuji za pochopení. Přeji všem občanům Bojanova a místních částí vše
nejlepší k tomuto významnému jubileu.  Josef Honzíček, předseda kulturní komise městyse Bojanov

Zastupitelstvo městyse děkuje MS ČČK Bojanov v čele s Marií Chvojkovou za organizaci humanitární sbírky
pro postižení povodněmi, která byla 21. září 2024 předána zástupcům obce Brantice v okrese Bruntál.
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Další informace
Veřejná sbírka na restaurování varhan v Bojanově
Vážení přátelé, sbírka a adopce píšťaly běží dále a srdečně děkujeme všem, kteří se zapojili. K 26. září 2024 je
na transparentním sbírkovém účtu částka 434.341,64 Kč. Sbírkové pokladny jsou umístěny v kostele a na úřadě
městyse. Jménem farnosti Bojanov děkuje všem za podporu varhaník Josef Honzíček.

Veterinární ordinace Bojanov bude mimořádně zavřená v pondělí 7. října 2024. Děkuji za pochopení.      
MVDr. Josef Honzíček

Prezentační a náborový pro dospělé nejúčinnějšího obranného systému na světe Krav Maga proběhne      
v pondělí 7. října 2024 od 17 do 18 hodin v tělocvičně ZŠ Bojanov. Instruktorem je Vladimír Šátek.

Od října bude obnoven Rybářský kroužek - příprava na získání povolenky k lovu ryb. Scházet se budeme      
v sudé týdny v pondělí v 16 hodin v klubovně Rybárna. Více informací na tel. čísle 725 951 294.

A vpřed aneb co nás čeká!
3. října 2024, 16 - 19 hodin, tělocvična ZŠ Bojanov                 Bazárková sbírka
MS ČČK Bojanov pořádá již tradiční sbírku s možností nákupu přinesených věcí za jednotnou cenu 20 Kč/ks.
Vstup přes zadní vchod tělocvičny. Pomůžeme a uděláme radost nejprve lidem v našem okolí! Přijďte si také
vybrat!

7. října 2024, 19 hodin, Sukova síň Pardubice                          Koncert Komorní filharmonie Pardubice
Srdečně zvu na další koncert abonentního cyklu s názvem Vivaldi & fagot. Hlavním hostem tohoto večera je
významný fagotista Jan Hudeček, diriguje Alena Hron Jelínková. Zazní hudba Antonio Vivaldiho  nebo Felixe
Mendelssohn-Bartholdyho. Pokud by měl někdo zájem poznat taje Sukovy síně a koncertů vážné hudby, rád
mu pomohu. Tel. 728 222 479, Josef Honzíček

12. října 2024, Bojanovský rybník                                             Výlov rybníka “Slanina”
MO ČRS Bojanov zve všechny  na výlov rybníka “Slanina”. Čas výlovu a možný prodej ryb bude upřesněn      
v místním rozhlase.

13. října 2024, 13 hodin, náves Horní Bezděkov pod lipami      Bezděkovské posvícenské posezení u kávy
iž od roku 1907 drží bezděkovští krom červnového posvícení v Bojanově i svoje posvícení, a to vždy druhou
neděli v říjnu. Bylo zavedeno na počest nového zvonu a opraveného kříže na návsi právě v roce 1907
(informace z Pamětní knihy obce Bezděkov). Přijďte toto posvícení prožít společně. V případě příznivého
počasí zveme všechny místní i přespolní ke krátkému posezení a popovídání si na návsi, kde nejen pro děti
budou připraveny tradiční venkovní hry typu čára, cvrnkání kuliček, skákání panáka či gumy. Káva bude zajištěna
na místě, ostatní pitivo a posvícenské dobroty s sebou. 

13. října 2024, 18 hodin, tělocvična ZŠ Bojanov                        Divadelní představené Víkend
Divadelní soubor Heřman uvádí komedii Ivana Krause Víkend. Vstupné 50 Kč, občerstvení na místě zajištěno,
vstup možný pro starší 18 let.

26. října 2024, Montserrat - Dačice - Telč                                Podzimní poutní zájezd
ŘKF Bojanov zve na podzimní poutní zájezd. Navštívíme poutní místo Montserrat u Mutné, klášter v Dačicích a
renesanční město Telč.  Oběd zajištěn, přihlášky u Josefa Honzíčka do 13. října na tel. 728 222 479.

27. října 2024, košt na Moravě                                                  Vinařství Kamínek, Kurdějov
Všechny vinné příznivce zvu na vinařský košt přímo ve Vinařství Kamínek v Kurdějově. Odjezd vlakem ráno      
z Pardubic do Hustopečí, procházka přes mandloňové sady do Kurdějova, košt vína návrat opět vlakem do
Pardubic ve večerních hodinách. Přihlášky do 13. října u Josefa Honzíčka na tel.  728 222 479.
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28. října 2024, 9 hodin, Pomník republiky Bojanov                   Výročí vzniku samostatného Československa
Výročí vzniku samostatného Československa v roce 1918 si připomeneme položením kytice a vzpomínkovým
setkáním u Pomníku republiky u starého hřiště v Bojanově.

2. listopadu 2024, 9 hodin, kostel a hřbitov Bojanov                Bohoslužba a pobožnost na hřbitově
Zveme všechny na bohoslužbu za všechny zemřelé v den Vzpomínky na všechny věrné zemřelé. Po mši svaté
se sejdeme u hlavního kříže na hřbitově ke krátké pobožnosti.

11. listopadu 2024, 17.30 hodin, tělocvična ZŠ Bojanov            Svatomartinská husa a víno
Kulturní komise připravuje opět Svatomartinskou jízdu s podáváním husí pečeně a vína. Zájemci o degustaci se
prosím hlaste na mailu kulturní komise nebo tel. 728 222 479 do 31. října 2024, cena za porci je 100 kč, 20 Kč     
z každé porce poputuje na charitní účely.

16. listopadu 2024, Bojanov                                                      MDM jen pro muže
Kulturní komise zve všechny muže všech věkových kategorií k oslavě Mezinárodního dne mužů, který připadá
na 19. listopad. Můžete se těšit na kvíz, soutěže a odměny. Přihlášky u Kristiny Honzíčkové, tel. číslo 724 947
706 nebo e-mailové adrese kkmestysbojanov@seznam.cz do konce října.

Zpá tky d o minulos ti aneb Co se u nás událo naším pohledem 
Oslavy 695. výročí první písemné zmínky a setkání rodáků a přátel městyse Bojanova
Rozhovor s moderátorkou oslav městyse Janou Trojanovou

Milá Jano, nejprve bych Ti moc rád poděkoval za moderování oslav 695. výročí od první písemné zmínky      
o Bojanově. Vím, že Bojanov znáš dobře a nebyla jsi zde poprvé. Možná někteří naši čtenáři netuší, že
pocházíš z Chrudimska. Jaký máš vztah k našemu kraji?
Rodný! Jsem chrudimskou rodačkou, v Chrudimi jsem studovala na gymnáziu, taky navštěvovala tamější ZUŠ.
Mojí „vesničkou střediskovou“ je Rabštejnská Lhota, tam jsem se učila jezdit na kole, plavat, hrát fotbal, hledat
houby, luštit morseovku a v tamějším „Hostinci u Drobílků“ jsem také stála poprvé na jevišti.

Jsi moderátorkou v Českém rozhlase, spolupracuješ se Symfonickým orchestrem Českého rozhlasu, jsi
herečkou, spoluzakladatelkou divadelní společnosti INDIGO company, k vidění jsi taky třeba v Divadle Viola,
objevila ses v seriálech i filmu... a tak bych mohl pokračovat dál a dál. Jaká byla Tvá cesta k těmto profesím?
Přímočará ne, ale to by mě asi ani nebavilo. K divadlu mě přivedl taťka, pak jsem docházela do ZUŠ na
dramaťák ke skvělé paní učitelce Renatě Klečkové. Po gymplu jsem zamířila na hradecký pedák, po něm
vystudovala Vyšší odbornou školu hereckou, během studií herectví udělala konkurz do rozhlasu…  

Vraťme se k oslavám v Bojanově. Jak jsi prožila den coby moderátorka? Jaká je tvá příprava na takovou akci? 
Krásně. Den byl skvěle zorganizovaný, program pestrý, to je pro moderátora radost. Příprava je na každou akci
specifická, záleží na typu slavnosti, na programu. U této, bojanovské, bylo třeba připravit hlavně rozhovory      
s hosty, tzn. získat o nich informace, načíst si dostatek kvalitního a věrohodného materiálu. Taky jsem
přemýšlela, na co se ptát, nechci pořád dokola pokládat otázky, na které už hosté mnohokrát odpovídali, chci je
poznat i z jiného úhlu. 

Nebyly to jen oslavy výročí prvním písemné zmínky, ale také setkání rodáků a přátel Bojanova. Měla jsi
vlastně čas někoho potkat, s někým se potěšit? Udělalo Ti tento den něco radost?
Rozhodně! Bylo to jedno velké setkání jak na pódiu, tak na jevišti. Tedy velkou radost mi dělala především
mnohá setkání s přáteli, známými, přijely aspoň na chvíli moje děti, rodiče, byl jsi tam Ty, Josífku. Nebudu radši
vyjmenovávat dál, protože bych určitě na někoho zapomněla a bylo by mi to líto.  

S mnoha vystupujícími se znáš osobně a velmi dobře, ať je to Jaroslav Vašíček, dirigent Tanečního a
dechového orchestru ZUŠ Chrudim, nebo třeba operetní zpěvačka  Galla Macků.  Věřím,  že  jsi  všechny  moc
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 ráda viděla a možná ses dozvěděla něco nového. Bylo něco, co jsi netušila? Překvapil Tě někdo z hostů?
Ne, nepřekvapil, ale ujistil, že to, co dělá, dělá výborně. Jaroslav Vašíček je parádní kapelník TDO ZUŠ a je spolu
s celým orchestrem skvělou školou pro budoucí generace hudebníků. Galla Macků je profesionálka, bezva
pedagožka, je obdivuhodné, kolik diváků potěšila, kolik představení zejména v Hudebním divadle Karlín
odzpívala, odehrála, odtančila. Milana Trojánka vnímám jako velkou naději v medicíně a skláním se před jeho
prací a tím, co dokázal. Marie Tomsová mě „chytla" hned od začátku svou laskavostí, vřelostí a její zpětné vazby
si moc považuji.  

Co bys přála Bojanovu, všem občanům nejen Bojanova, ale i místních částí k výročí?
Hlavně hodně zdraví a pak více takovýchto setkání. Mít čas se zastavit, potkat se s přáteli, popovídat si, užít si
radostných chvil a být pospolu… to je velký dar.

Moc děkuji za rozhovor a přeji jen to nejlepší. Rozhovor připravil Josef Honzíček

Oslavy městyse pohledem Barbory a Tomáše Horákových
Na první zářijovou sobotu jsme se všichni doma těšili už pár týdnů dopředu. Oslavy začaly v poledne společnou
mší svatou, kterou sloužil P. Štefan Brinda. Mrzí nás, že byl přeložen do jiné farnosti, ale v sobotu jsme měli
pocit, jako by se pouze vrátil z dovolené. Bohoslužbu hudebně doprovodil místní pěvecký sbor. Z kostela jsme
se přesunuli k soše anděla, kde jsme vzpomněli na dřívější obyvatele obce. Dále už následoval připravený
bohatý program na hřišti. Celou akcí nás provedla herečka a zpěvačka Jana Trojanová. Velmi nás překvapilo, jak
dobře zahrál orchestr ZUŠ Chrudim. Moc se nám líbilo, že pořadatelé mysleli na vyžití pro děti. Bylo pro ně
připraveno několik skákacích hradů, rozdělených podle věku. A Mozkoherna, ta byla báječným zpestřením pro
všechny. Nesmíme opomenout stánky s občerstvením, především holky ze stánku Dobrej flek, které nás
zásobovaly spoustou sladkého jídla a dobrého pití. Stand up představení Na stojáka jsme už bohužel nestihli.
Stejně tak taneční zábavu. Naštěstí foukal správný vítr a my jsme si mohli skvělou muziku v podání skupiny HB
vychutnat u otevřeného okna.

Oslavy pohledem Karolíny Secké, členky kulturní komise
V sobotu 7. září se Bojanovem rozlinul hlahol a hudba doprovázející oslavy naší obce k příležitosti 695 let od její
první písemné zmínky. Trochu jsme se obávali počasí, které nás bude sobotním odpolednem provázet, ale
nakonec vyšlo více než výborně. Oslavy započaly ve 12 hodin bohoslužbou v kostele, za kterou velmi děkujeme
našemu bývalému panu faráři Štefanu Brindovi. Po slavnostním položení kytice u památníku již program oslav
směřoval na hřiště, kam k našemu potěšení zavítalo mnoho občanů, bojanovských rodáků a přátel. Zde na
návštěvníky čekalo bohaté občerstvení, stánky s drobnostmi pro radost i pestrý celoodpolední program. Na
pódiu se vystřídala hudební vystoupení a interview, pod pódiem mažoretky a parkouristé a před pódiem mnoho
návštěvníků snad všech věkových kategorií. Myslím si a jsem ráda, že se nám podařilo zaujmout každého napříč
generacemi. Líbil se mi pohled na odpolední hřiště, na kterém se všichni sdružovali do skupinek a s chutí si
povídali a společně se bavili, děti skotačily na skákacích hradech, hlavolamů chtivé hlavy se zabavily      
v Mozkoherně a každý zúčastněný si našel kousek toho, co ho baví a zajímá. Celé oslavy uzavřela večerní
zábava, kterou doprovázel vlahý letní vánek, což pro Bojanov rozhodně není obvyklé, ale takto příznivé počasí
jsme během tance a veselí do pozdních hodin s otevřenou náručí uvítali. Program oslav zpětně hodnotím jako
velmi zdařilý, ohlasy návštěvníků jsou rovněž velmi pozitivní a za veškerou zpětnou vazbu jsme velmi vděční.
Tímto bych vás ráda vyzvala, abyste se s námi podělili o vaše dojmy, nápady, připomínky a hodnocení, které
můžete zaslat na e-mail kulturní komise. Těší mě, že jsme se sešli v tak hojném počtu a věřím, že se za pár let
sejdeme v počtu přinejmenším stejném.

Další fotografie již naleznete ve fotogalerii na webu městyse www.bojanov.cz, kam budou fotografie ještě
dále doplňovány,  a dále také fotografie najdete na facebookové stránce komunity Bojanov.
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Pravidelné koncerty Komorní filharmonie Pardubice
Jedno pondělí v měsíci mám slavnostní. Vyrážím do Pardubic na
koncert komorní filharmonie. Hezkou náladu mám celý den a po
další dny mně v hlavě hraje krásná hudba. Naučila jsem se dělat si
koncerty hezké. Takže nealko šampáňo a chlebíček před
koncertem, o přestávce druhou skleničku. Poklábosím s přáteli,
pozdravím známé, které za ty roky, které mám předplatné, už
okolo sebe mám. Ten krásný pocit si v sobě uchovávám a            
k hudebnímu zážitku se vracím hodně dlouho. Třeba Má vlast
Bedřicha Smetany, kterou filharmonie otvírala loňskou sezonu, to
byl zážitek! Několikrát se stalo, že jsem v pondělí nemohla a
převedla si vstupenku na středu. A to bylo ještě víc fajn, protože
jsem měla taxi a doprovod. V Nasavrkách mě vyzvedl Josef
Honzíček a celý večer se o mě galantně staral. Parádní. Škoda, že
on chodí ve středu a já v pondělí. Zkuste někdy využít tu možnost
a vyrazit s ním. Určitě prožijete chvíle, které se vám pak budou       
v myšlenkách dlouho vracet.                              Veronika Musilová

Knihy měsíce října v knihovně městyse
Knihovna nabízí knihy českého autora Štěpána Javůrka. Nebe nad Perninkem je
román z Krušných hor - Jáchymovska, Božího Daru, Perninku, příběh ze života,
který by mohl zažít kdokoliv z nás.
Sudetský dům a Sudetský dům II jsou romány o osudech malé vesnice              
v pohraničí popisující roky 1945 - 1950, dle recenzí čtivá kniha plná historických
událostí.
Beletrie pro děti je zastoupena například knihou od spisovatelky Ivany
Peroutkové Anička na řece. Hlavní hrdinka Anička se vydává se svými
kamarádkami na vodu, kde společně zažijí mnoho dobrodružství. Kniha se hezky
čte, má krásné ilustrace. 
Knihovna je otevřena ve středu v liché týdny od 16 do 17 hodin a sídlí v prvním
patře úřadu městyse.                                                    Knihovnice Dana Horáková
Připomínáme, že je možné požádat o dovoz knih do vaší domácnosti u Ivety
Peškové, tel. 776 570 633.
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A slovo na závěr... 
Uzávěrka společného listopadového čísla Bojanovin je 20. října. Vaše příspěvky prosím zasílejte na mailovou
adresu kulturní komise kkmestysbojanov@seznam.cz. 
Autoři fotografií Milan Michálek, Ivana Paulusová, databazeknih.cz
Na akcích pořádaných obcí je prováděna fotodokumentace, vaší účastí souhlasíte s možným veřejným
využitím fotografií kulturní komisí. 
Pokud nesouhlasíte s uváděním vašeho životního jubilea, svůj nesouhlas prosím vyjádřete písemně na mail
kulturní komise kkmestysbojanov@seznam.cz nebo na podatelně Úřadu městyse Bojanov.
Pokud chcete dostávat Bojanoviny a pozvánky také elektronicky, prosím napište na mail kulturní komise.
V případě, že nejsou Bojanoviny doručovány správně, prosím ozvěte se, vše se budeme snažit napravit.

Společenská kronika
V měsíci říjnu oslavují
Ludmila Kučerová z Kovářova       89 let       Jaroslav Němec z Bojanova         81 let
Jiří Kábele z Bojanova                  55 let        Miluška Hajzlová z Holína            94 let

Všem jubilantům srdečně gratulujeme a přejeme vše nejlepší, hodně zdraví, štěstí a spokojenosti!

Narodil se

V září se narodil Adam Sadílek z Horního Bezděkova. Rodičům srdečně blahopřejeme!

Zemřeli

V září zemřeli pan Ladislav Zigmund z Bojanova a paní Kateřina Trávníčková z Kovářova.
Pozůstalým vyjadřujeme upřímnou soustrast.                                                               


